

[1]张玉成,李强,张江波,等.SF-3发射药的等离子体点火中止燃烧试验[J].火炸药学报,2009,(3):75-78.

ZHANG Yu cheng,LI Qiang,ZHANG Jiang bo,et al.Interrupted Combustion Experiment of SF 3 Propellant with Plasma Ignition [J],2009,(3):75-78.

点  
击复  
制

# SF-3发射药的等离子体点火中止燃烧试验



分享到:

《火炸药学报》[ISSN:1007-7812/CN:61-1310/TJ] 卷: 期数: 2009年第3期 页码: 75-78 栏目: 出版日期: 2009-06-30

Title: Interrupted Combustion Experiment of SF 3 Propellant with Plasma Ignition

作者: 张玉成; 李强; 张江波; 蒋树君; 严文荣; 赵晓梅; 王固态  
西安近代化学研究所, 陕西西安710065

Author(s): ZHANG Yu cheng; LI Qiang; ZHANG Jiang bo; JIANG Shu jun; YAN Wen rong; ZHAO Xiao mei; WANG Gu tai

Xi'an Modern Chemistry Research Institute, Xi'an 710065, China

关键词: 应用化学; 等离子体点火; SF 3发射药; 中止燃烧; 密闭爆发器; 中止燃烧功能爆发器

Keywords: applied chemistry; plasma ignition; SF 3 propellant; interrupted combustion; closed bomb; vented chamber

分类号: TJ55, TQ562

DOI: -

文献标志码: A

摘要: 采用有剪切膜片控压的密闭爆发器分别在等离子体点火和常规点火条件下进行该发射药的燃烧性能和中止燃烧两种比较试验。用扫描电镜观测了SF 3发射药的燃面变化情况。结果显示, 在底喷式等离子体发生器作用下, SF 3发射药的燃烧表面存在大量微坑, 使燃烧表面积大大增加, 并导致SF 3发射药等离子体点火燃烧在一定程度上偏离几何燃烧规律。在常规点火条件下, SF 3发射药中止燃烧表面的Cu、C、O三种元素的归一化质量分数分别为0.7%、30.0%、69.3%, 而在等离子体点火条件下则分别为3.0%、35.5%、61.5%, 表

Abstract: Two comparative tests related to combustion performance and interruption combustion were carried out with a vented chamber under the conditions of plasma ignition and regular ignition. The changes of burned surface were examined with SEM. The results indicated that there were a lot of micro holes on the burned surface after the propellant had been ignited by a bottom jet plasma generator. The existed micro holes increased burning area on the surface of propellant, and led to a deviation of the SF 3 propellant burning with plasma ignition from the geometric burning rule to a certain extent. The unitized contents of Cu,C,O elements on the interrupted combustion surface of SF 3 propellant are different under two ignition conditions. The unitized contents of

导航/NAVIGATE

本期目录/Table of Contents

下一篇/Next Article

上一篇/Previous Article

工具/TOOLS

引用本文的文章/References

下载 PDF/Download PDF(5735KB)

立即打印本文/Print Now

导出

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads 681

评论/Comments 328

XML

the three kinds of elements were 0.7%, 30.0% and 69.3% respectively under the regular ignition condition, however 3.0%, 35.5% and 61.5% respectively under the plasma ignition condition. This difference showed that the combustion performance of SF 3 propellant could be affected evidently by the high temperature particles of C and Cu which were produced by the plasma generator.

#### 参考文献/References:

- [1] 张小兵, 袁亚雄, 谢玉树·等离子体点火密闭爆发器实验研究 [J] ·火炸药学报, 2002, 14 (2) : 24~26. ZHANG Xiao bing, YUAN Ya xiong, XIE Yu shu. Study of closed vessel experiment with plasma ignition [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants,2002,14(2):24~26.
- [2] 候保国·发射药等离子体点火燃烧中止试验研究 [D] ·南京: 南京理工大学, 2006. HOU Bao guo. Interrupted combustion experiment study of propellant with plasma ignition [D] .Nanjing: Nanjing University of Science and Technology, 2006.
- [3] Kaste P, Brik A, Kinkennon A, et al. Analysis of burning rate phenomena and extinguished solid propellants from an interrupted closed bomb with plasma igniter [J] . IEEE Transactions On Magnetics,2001,37(1):173~177.
- [4] Zbigniew K. Leciejewski.Closed Vessel Experiments Investigation of Ignition Phase [C] // Proceedings of the 11th Seminar:New Trends in Research of Energetic Material. Pardubice, University of Pardubice,2008:625~633.
- [5] 谢玉树, 袁亚雄, 张小兵, 等·等离子体增强发射药燃烧的实验研究 [J] ·火炸药学报, 2001, 24(3):10~12. XIE Yu shu, YUAN Ya xiong, ZHANG Xiao bing, et al. The experimental studies of the augmentation combustion of propellants with plasmas [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants,2001,24(3):10~12.
- [6] 杨春霞, 赵宝昌, 栗保明, 等·一种低易损固体发射药的等离子体点火及燃烧特性 [J] ·火炸药学报, 2004, 27(2): 31~34. YANG Chun xia, ZHAO Bao chang, LI Bao ming, et al. Ignition and combustion behavior of a type of LOVA solid propellant [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants,2004,27(2):31~34.
- [7] 肖正刚, 应三九, 徐复铭, 等·发射药等离子体点火燃烧中止试验研究 [J] ·火炸药学报, 2007, 30(1): 17~20. XIAO Zheng gang, YING San jiu, XU Fu ming, et al. Interrupted buring test study of interaction between plasma and propellant [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants,2007,30(1):17~20.
- [8] 王泽山, 何卫东, 徐复铭·火药装药设计原理与技术 [M] ·北京: 北京理工大学出版社, 2006.

#### 相似文献/References:

- [1]赵孝彬·蒲远远·陈教国,等·武器信息化条件下火炸药发展策略分析[J]·火炸药学报,,0:7.  
ZHAO Xiao-bin,PU Yuan-yuan,CHEN Jiao-guo,et al.The Analysis about Developed Strategy of Propellant and Explosive in the Circumstances of Weapon Informationization[J].,,(3):7.
- [2]赵孝彬·蒲远远·陈教国,等·NEPE推进剂的燃烧转爆轰特性[J]·火炸药学报,2007,(1):4.
- [3]张晓宏·莫红军·下一代战术导弹固体推进剂研究进展[J]·火炸药学报,2007,(1):24.
- [4]李 鹏·刘有智·李裕·等·用旋转填料床治理火炸药厂的氮氧化物尾气[J]·火炸药学报,2007,(1):67.
- [5]周润强·刘德新·曹端林·等·硝酸脲与RDX共晶炸药研究[J]·火炸药学报,2007,(2):49.
- [6]石 飞·王庆法·张香文·等·1,2-丙二醇二硝酸酯的绿色合成[J]·火炸药学报,2007,(2):75.
- [7]马海霞·宋纪蓉·胡荣祖·3-硝基-1,2,4-三唑-5-酮及其盐的研究概述[J]·火炸药学报,2006,(6):9.
- [8]陆明·周新利·RDX的TNT包覆钝感研究[J]·火炸药学报,2006,(6):16.
- [9]刘有智·刁金祥·王贺·等·超重力-臭氧法处理TNT红水的试验研究[J]·火炸药学报,2006,(6):41.
- [10]王飞俊·杨斐霏·王江宁·等·NGEC基改性双基推进剂的制备及性能[J]·火炸药学报,2006,(6):51.
- [11]肖正刚·应三九·徐复铭·等·发射药的等离子体点火燃烧中止试验研究[J]·火炸药学报,2007,(1):17.

备注/Memo: 收稿日期: 2008 08 11; 修回日期: 2009 02 22 基金项目: 火炸药燃烧国防科技重点实验室基金项目资助